

18 FEB/FÉV 2020

UMNB BULLETIN



OFFICE REPORT | RAPPORT DU BUREAU



Elections are on our minds. Are you in? WATCH & SHARE our municipal election 2020 videos talking to local leaders about the value of serving on Council:
<https://umnb.ca/resources-for-candidates-and-councils/>

(These videos were filmed at UMNB's 2019 Annual Conference. Want in next time? The next Annual Conference is October 2-4 2020.)

Read UMNB's statement on ER overnight closures in rural hospitals:
<https://umnb.ca/closed-ers-in-rural-hospitals-could-mean-high-human-costs-for-small-savings/>

At UMNB's 2019 AGM, our members passed Resolution **U-19-02: Support for Rural Hospitals:**
<https://umnb.ca/wp-content/uploads/2020/01/UMNB2020-OpenResolutions2019.pdf>

In the office, we're preparing for our Board Meeting on Feb 21-22. Our Zones have been holding meetings to discuss regional issues and priorities. Thanks to Zone 2 for sending this photo – we love to see them.

Les élections sont dans nos esprits. Vous en êtes ? Regardez et partagez nos vidéos sur les élections municipales de 2020 en parlant aux dirigeants locaux de l'intérêt de siéger au Conseil :
<https://umnb.ca/fr/ressources-pour-les-candidats-et-les-conseils/>

(Ces vidéos ont été filmées lors de la conférence annuelle 2019 de l'UMNB. Vous voulez participer la prochaine fois ? La prochaine conférence annuelle aura lieu du 2 au 4 octobre 2020).

Lire la déclaration d'UMNB sur les fermetures de nuit des urgences dans les hôpitaux ruraux :

<https://umnb.ca/fr/les-salles-durgence-partiellement-fermees-des-hopitaux-ruraux-entraînent-des-couts-humains-eleves-pour-de-petites-economies/>

Lors de l'assemblée générale annuelle d'UMNB de 2019, nos membres ont adopté la résolution **U-19-02** :

Soutien aux hôpitaux ruraux :

<https://umnb.ca/wp-content/uploads/2020/01/UMNB2020-Re%CC%81solutionsOuvertes2019.pdf>

Au bureau, nous préparons notre réunion du conseil d'administration des 21 et 22 février. Nos zones ont tenu des réunions pour discuter des questions et des priorités régionales. Merci à la Zone 2 d'avoir envoyé cette photo - nous adorons les voir.

NEWS | NOUVELLES

16 FEB 2020 - Premier's statement: March 11 overnight emergency department closures cancelled to allow for community consultations

https://www2.gnb.ca/content/gnb/en/news/news_release.2020.02.0065.html

16 FÉV 2020 - Déclaration du premier ministre : la fermeture des services d'urgence pendant la nuit à compter du 11 mars est annulée pour permettre la tenue de consultations communautaires

<https://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/nouvelles/communique.2020.02.0065.html>

TOOLS | OUTILS

QUEST and Pollution Probe launched the Smart Energy Communities Benchmark. The Benchmark measures where a community stands relative to Canadian best practices on ten measures that, taken together, constitute the core characteristics of a Smart Energy Community. With this data in hand, municipalities and utilities can show elected officials, stakeholders, and citizens the strengths of their community energy leadership and emissions reductions, and areas where ambition needs to be increased.

https://smartenergycommunities.ca/?mc_cid=4c408c19b1&mc_eid=0dc26fddc6

QUEST et Pollution Probe ont lancé le Smart Energy Communities Benchmark. Le Benchmark mesure la position d'une communauté par rapport aux meilleures pratiques canadiennes sur dix mesures qui, prises ensemble, constituent les caractéristiques essentielles d'une communauté énergétique intelligente. Avec ces données en main, les municipalités et les services publics peuvent montrer aux élus, aux parties prenantes et aux citoyens les points forts de leur leadership en matière d'énergie communautaire et de réduction des émissions, ainsi que les domaines dans lesquels l'ambition doit être accrue.

https://smartenergycommunities.ca/fr/?mc_cid=4c408c19b1&mc_eid=0dc26fddc6

New Tools and Resources for CAMA's CAO Performance Evaluation Toolkit

<http://www.camacam.ca/about/resources/cao-performance>

Nouveaux outils et ressources pour la trousse d'outils pour l'évaluation du rendement du DG

<http://www.camacam.ca/fr/about/ressources/l%E8%99%C3%A9valuation-rendement>

EXTERNAL EVENTS

FEB/FÉV 20 2020, 12:30pm AT

Building Community Resilience: Key Lessons from Twelve Canadian Communities

This webinar will present QUEST's report on Building Community Resilience: Key Lessons from Twelve Canadian Communities. This report presents key practical and on-the-ground findings from QUEST's Municipalities and Utilities

Partnering for Community Resilience Initiative, a two-year initiative funded by NRCAN and FCM.

https://questcanada.zoom.us/webinar/register/WN_5oe8AIDIQPSwEFMkrpU6Xg?mc_cid=e4d20a150f&mc_eid=0dc26fddc6

FEB/FÉV 25 and VARIOUS DATES

Remotely Piloted Aircraft Training courses for municipalities (Admin, Fire/EMS, Police).

<https://www.RPATC.ca/product/muni>
password: learn

FEB/FÉV 26, 2020, 2pm AT (EN)

FEB/FÉV 27, 2020 14h AT (FR)

NHS Demonstrations Initiative webinar on application, funding, scoring criteria, and eligibility details.

Register: Innovation-Research@cmhc.ca with SIGN ME UP FOR DEMOS WEBINAR in the subject line.
<https://www.cmhc-schl.gc.ca/en/nhs/demonstration-initiative>

FEB/FÉV 28 2020

Manage Conflict in the Workplace
tourism@florencevillebristol.ca

ÉVÉNEMENTS EXTERNES

MAR 5, 2020

Arena Refrigeration Plant Compliance Awareness: Risk Management Seminar. Free. Please RSVP to Melanie Marsh at melanie.marsh@frankcowan.com with your name, title and email address by Tuesday, February 25th, 2020.

MAR 26, 2020

March is Epilepsy Awareness month and March 26 is Purple Day, an event to raise awareness about epilepsy. Mars est le mois de la sensibilisation à l'épilepsie et le 26 mars est la Journée violette, un événement de sensibilisation à l'épilepsie.

APR/AVR 2-3, 2020

The Atlantic Heavy Equipment Show, Moncton NB

<https://secure.masterpromotions.ca/AHES/?AH2012>

MAY/MAI 6, 2020

Strategic Grievance Management Workshop (EN)
Delta Fredericton, NB. Free interactive workshop to enhance your ability to deal with grievances efficiently. 453-2261 for information.

MAY/MAI 13, 2020

L'atelier Gestion stratégique de grief (FR)
Delta Fredericton, NB. Atelier gratuit pour améliorer votre capacité à traiter efficacement les griefs. 453-2261

ABOUT UMNB | À PROPOS DE L'UMNB

The Union of the Municipalities of New Brunswick (UMNB) is a bilingual association of sixty local governments of all sizes, representing over one third of New Brunswick's population. Since 1994, UMNB has advocated for strong, sustainable communities throughout the province. Our members decide UMNB's policies & priorities through member resolutions, at regional Zone meetings, and at our Annual General Meeting. Together, our members tackle local challenges and share solutions to make life better for their citizens.

Follow us on [Twitter @MunicipalNB](#) and on [Facebook @MunicipalNB](#).

L'Union des municipalités du Nouveau-Brunswick (UMNB) est une association bilingue de 60 gouvernements locaux à travers la province et qui représente plus du tiers de la population. Depuis 1994, l'UMNB milite pour des collectivités fortes et durables à la grandeur de la province. Nos membres déterminent les politiques et les priorités de l'UMNB au moyen de résolutions adoptées par les membres, lors des réunions régionales de zones et de notre assemblée générale annuelle. Nos membres unissent leurs efforts pour relever les défis locaux et échangent des solutions visant à améliorer la vie de leurs citoyens.

Suivez-nous sur [Twitter @MunicipalNB](#) et sur [Facebook @MunicipalNB](#).